



ບົດຮຽນໂຮງຮຽນວັນອາທິດ

ວັນອາທິດທີ 24 ກຸມພາ 2019 (02-24-2019)

ເມື່ອສາສນາປອມຫລອກລວງ

ແມ່ນຫຍັງຄືການຫລອກລວງທີ່ຜິດປົກກະຕິທີ່ສຸດທີ່ທ່ານເຄີຍໄດ້ເຫັນຫຼືເຄີຍໄດ້ຍິນ?

ຈຸດສໍາຄັນໃນບົດຮຽນ: ຄວາມຈິງແມ່ນພື້ນຖານຢູ່ໃນຄວາມເປັນຈິງວ່າອົງພຣະເຢຊູຄຣິດຊິງເປັນຜູ້ໃດ?

ພຣະຄໍາພີຕອບສນອງຕໍ່ຊີວິດ:

ທ້າເສັງໃຈ, ພວກເຮົາມີຄໍາເວົ້າປໂຍກໃໝ່ໃນອະເມຣິກາພິຈນານຸກົມ: “ຂ່າວປອມ” (“fake news”). ແຕ່ຄາວກ່ອນ, ບໍ່ຮູ້ສຶກສິພົມໄດ້ລົງທຶນຢ່າງໃຫຍ່ຫຼວງໃນ ນັກຂ່າວ, ຜູ້ກວດກາ, ການໂຄສະນາ, ແລະໂຮງພິມຂ່າວສານ. ແຕ່ທຸກວັນນີ້, ຂອບໃຈນໍາອິນເຕີເນັດ ແລະດິຈິຕອລເທັກໂນໂລຢີ, ເກືອບທຸກຄົນສາມາດຈັດຕັ້ງໃຫ້ມີວາຣະສານອອນລາຍ ຢ່າງເທົ່າທຽມຄຸນນະພາບຂອງໜັງສືພິມລະດັບອາຊີບໄດ້. ໃຜຜູ້ນຶ່ງສາມາດປອມແບງຄວາມເປັນຈິງ, ໃຫ້ທັສນະຂອງຕົນເອງວ່າເປັນຈິງ, ແລະນໍາອອກໃຫ້ເຫັນໃນທາງເບິ່ງຄືວ່າເປັນຄວາມຈິງ. ເຖິງແມ່ນວ່າມັນເບິ່ງຄືງ່າຍເປັນຈິງ ຫຼືຟັງຄືແມ່ນຄັກແທ້ໆ, ມັນກໍຍັງເປັນ “ຂ່າວປອມ” ຢູ່ນັ້ນແຫຼ້ຍ! ແຕ່ນັ້ນມັນບໍ່ໄດ້ຢຸດຢັ້ງຜູ້ຄົນໃຫ້ປ່າວຂ່າວນັ້ນກະຈາຍອອກຕໍ່ໄປ ໂດຍສະເພາະໃນເມື່ອຂ່າວນັ້ນຕົກຢູ່ໃນສິ່ງທີ່ພວກເຂົາເຊື່ອວ່າເປັນຈິງ. ຂ່າວປອມນີ້ຍັງສືບຕໍ່ແຜ່ ຜາຍກະຈາຍອອກຕໍ່ໄປ...

ຜູ້ນໍາດ້ານສາສນາ ສາມາດມີຄວາມເຊື່ອຫມັ້ນເທົ່າທຽມກັນ. ຫລັກຄໍາສອນຂອງລາວສາມາດປະຕິບັດຕາມທາງທີ່ຖືກຕ້ອງຕາມກົດຫມາຍ ແລະເຖິງແມ່ນວ່າມັນມີສ່ວນປະກອບຂອງຄວາມຈິງ, ແຕ່ຖ້າມັນບໍ່ແມ່ນພື້ນຖານໃນພຣະຄໍາ ພີແລ້ວ, ມັນແມ່ນຂອງປອມ (*It's fake*). ແລະຜູ້ຄົນຈະແທກັນໄປສນັບສນູນການສິດສອນທາງສາສນາດັ່ງກ່າວ ຖ້າຫາກມັນເປັນສິ່ງທີ່ພວກເຂົາເຈົ້າຕ້ອງການທີ່ຈະເຊື່ອ. ມັນບໍ່ສໍາຄັນວ່າມີຄົນຫຼາຍເທົ່າໃດທີ່ເຊື່ອ, ຖ້າສາສນານັ້ນບໍ່ໄດ້ມີພື້ນຖານຕັ້ງຢູ່ເທິງຄວາມຈິງຂອງພຣະຄໍາຂອງພຣະເຈົ້າ ແລະຄວາມເປັນຈິງຂອງພຣະເຊຊູຄຣິດ, ມັນເປັນຄວາມເທັດ (ຄວາມຜິດ) ແລະເປັນອັນຕະລາຍ.

ພຣະຄໍາພີກ່າວວ່າແນວໃດ? (ເບິ່ງຕາມຫົວຂໍ້ 1, 2 ແລະ 3)

ການສຶກສາພຣະຄໍາພີ

1. 1 ໂຢຮັນ 2:18-20

18 ລູກທັງຫລາຍເອີຍ, ບັດນີ້ເປັນເວລາສຸດທ້າຍແລ້ວ. ແລະຕາມທີ່ເຈົ້າທັງຫລາຍໄດ້ຍິນໄດ້ຟັງມາແລ້ວວ່າຜູ້ຕໍ່ສູ້ພຣະຄຣິດຈະມີມາ, ບັດນີ້ຜູ້ຕໍ່ສູ້ພຣະຄຣິດກໍເກີດມີມາຫລາຍແລ້ວ. ສັນນັ້ນພວກເຮົາຈຶ່ງຮູ້ວ່າເປັນເວລາສຸດທ້າຍ. *19* ເຂົາເຫລົ່ານັ້ນໄດ້ອອກໄປຈາກພວກເຮົາ, ແຕ່ເຂົາບໍ່ແມ່ນຝ່າຍພວກເຮົາ; ເພາະວ່າຖ້າເຂົາແມ່ນຝ່າຍພວກເຮົາ, ເຂົາກໍຈະໄດ້ຕັ້ງຢູ່ກັບພວກເຮົາຕໍ່ໄປ. ຢ່າງໃດກໍຕາມ, ພວກເຂົາໄດ້ອອກໄປແລ້ວ ດັ່ງນັ້ນເປັນການປາກົດແຈ້ງວ່າເຂົາເຫລົ່ານັ້ນບໍ່ແມ່ນຝ່າຍພວກເຮົາຈັກຄົນ. *20* ແຕ່ຝ່າຍເຈົ້າໄດ້ຮັບການຊົງທິດສົງຈາກ ພຣະອົງຜູ້ບໍ່ຮູ້ສຸດແລ້ວ, ພວກເຈົ້າທຸກຄົນກໍມີຄວາມຮູ້.

ໃນສັດຕູທີ່ນຶ່ງຟູງຄຣິສຕະສັກຣາ, ອັດສາວິກໂຍຣັນໄດ້ເຕືອນໄວ້ວ່າ: “ມັນແມ່ນຊົ່ວໂມງສຸດທ້າຍ”. ພວກເຮົາບໍ່ສາມາດນັ່ງຢູ່ທີ່ນີ້ໃນສັດຕູທີ່ 21 ແລະຄິດວ່າໂຍຣັນໄດ້ຜິດພາດ(ເຂົ້າໃຈຜິດ)ຢ່າງຫນັກ. ຕອດພຣະຄຣິສຕະສັກຣາພິພາກພຣະສັນຍາໃຫມ່, ການອ້າງອີງເຖິງ “ວັນສຸດທ້າຍ” (2 ທມທ 3:1-5; 2 ປຕ 3:3-4) ຫຼືຊົ່ວໂມງສຸດທ້າຍ ໄດ້ເວົ້າເຖິງຊ່ວງລະຍະເວລານີ້. ຊຶ່ງໄດ້ຫມາຍເຖິງຊ່ວງລະຍະເວລາລະຫວ່າງການຄົງທີ່ໄມ້ກາງແຂນ ແລະ ການຊົງຄົນພຣະຊົນຂອງອົງພຣະເຢຊູ ຈຸດເລີ່ມຕົ້ນຂອງຄວາມລອດພົ້ນ - ແລະໃນຂະນະນັ້ນເມື່ອພຣະອົງຊົງສະເດັດກັບຄືນມາພ້ອມກັບຊົງນຳເອົາຈຸດສຸດຍອດຂອງຄວາມລອດນັ້ນມາໃຫ້.

ໃນວັນສຸດທ້າຍ “ຜູ້ຕໍ່ສູ້ພຣະຄຣິດ” (antichrist) ກໍຈະມາເຖິງເໝືອນກັນ. ໂຍຣັນເປັນຄົນຂຽນພຣະຄຳພິຄົນດຽວໃນພາກພຣະສັນຍາໃຫມ່ທີ່ໃຊ້ຄຳສັບນີ້(ຜູ້ຕໍ່ສູ້ພຣະຄຣິດ), ແຕ່ເພິ່ນໄດ້ໃຊ້ຄຳສັບນີ້ໃນທາງຕ່າງໆກັນ. ບາງຄັ້ງໃຊ້ກ່ຽວຈຳເພາະກັບຄົນດຽວ, ບາງຄັ້ງໃຊ້ກ່ຽວກັບຫລາຍຄົນ.

- **ຄົນຜູ້ດຽວ.** ບາງຄັ້ງຄຳເວົ້ານີ້ອ້າງອີງເຖິງບຸກຄົນຜູ້ດຽວ. ດານີເອນໄດ້ຮ້ອງບຸກຄົນນັ້ນວ່າ “ຜູ້ນຳທີ່ຍິ່ງໃຫຍ່ຄົນນຶ່ງ” (ດນອ 9:26). ອັດສາວິກໂປໂລ ໄດ້ຮ້ອງບຸກຄົນນັ້ນວ່າ “ຜູ້ຊົ່ວຮ້າຍ” (2 ທຊລ 2:9). ໂຍຣັນ ໄດ້ຮ້ອງບຸກຄົນນັ້ນວ່າ “ສັດຮ້າຍໄຕນຶ່ງ” (ພນມ 13:1). ເຖິງແມ່ນວ່າ “ຜູ້ຕໍ່ສູ້ພຣະຄຣິດ” ນັ້ນຈະມີຊີວິດຢູ່ ຫຼື ຕາຍໄປແລ້ວໃນປັດຈຸບັນກໍຕາມ, ພວກເຮົາບໍ່ຮູ້. ດັ່ງນັ້ນ, ມັນມີໂຢດພຽງໜ້ອຍດຽວທີ່ພວກເຮົາຈະໃຊ້ເວລາຊົນນະສູດຊື່ຕົວເຂົາ.
- **ຄົນຫລາຍຄົນ.** ຄຳສັບນີ້ມີຄວາມຫມາຍເຖິງ “ຜູ້ຕໍ່ສູ້ພຣະຄຣິດ” ເໝືອນກັນ. ນີ້ໝາຍເຖິງຜູ້ຄົນທີ່ມີຊີວິດຢູ່ໂດຍແນວຄິດຜິດວ່າ: ອົງພຣະເຢຊູບໍ່ແມ່ນພຣະເຈົ້າ. ແມ່ນໃຜກໍຕາມທີ່ຕໍ່ຕ້ານພຣະຄຣິດ ແລະຕໍ່ຕ້ານຄຳສອນໃນພຣະຄຳພິກ່ຽວກັບພຣະອົງແມ່ນໃຜນັ້ນ ສາມາດຖືກຮ້ອງວ່າແມ່ນ “ຜູ້ຕໍ່ສູ້ພຣະຄຣິດ”. ໃນຂໍ້ 18, ໂຍຣັນໄດ້ເວົ້າເຖິງ “ຜູ້ຕໍ່ສູ້ພຣະຄຣິດ” ແຕ່ເພິ່ນໄດ້ສຸມໃສ່ໃນຜູ້ຄົນທີ່ລຸກຮີຂຶ້ນເພື່ອສ້າງຄວາມແຕກແຍກແລະທຳລາຍຄຣິສຕະຈັກດ້ວຍຄຳສອນທີ່ບໍ່ຖືກຕ້ອງຫຼືຄຳສອນຜິດ (false teachings).

ຜູ້ຕໍ່ສູ້ພຣະຄຣິດເຫຼົ່ານີ້ບໍ່ແມ່ນຊາວຄຣິສຕຽນທີ່ເສັງຄວາມລອດພົ້ນ. ພວກເຂົາເຈົ້າໄດ້ພົວພັນກັບສິ່ງພາຍນອກຂອງຄຣິສຕະຈັກ ແລະພາຍນອກຂອງຊີວິດຊາວຄຣິສຕຽນ, ແຕ່ເປັນໂມຄະໃນການປ່ຽນແປງພາຍໃນໃດໆທັງສິ້ນ. ພວກເຂົາເຈົ້າບໍ່ເຄີຍໄດ້ຮັບຄວາມລອດພົ້ນແຕ່ລິເລີ່ມ. ໃນເມື່ອພວກເຂົາເຈົ້າ “ໄດ້ອອກໄປຈາກພວກເຮົາ” ພວກເຂົາເຈົ້າໄດ້ພິສູດໃຫ້ເຫັນວ່າ “ເຂົາເຫຼົ່ານັ້ນບໍ່ແມ່ນຝ່າຍພວກເຮົາ”.

ໂດຍວິທີໃດ ພວກເຮົາສາມາດສະແດງຄວາມນັບຖືຕໍ່ຄົນອື່ນ ໃນຂະນະທີ່ພວກເຮົາຄັດຄ້ານຕໍ່ຄວາມເຊື່ອເຂົາເຈົ້າ?

2. 1 ໂຍຣັນ 2:21-25

²¹ເຮົາໄດ້ຂຽນຈົດຫມາຍມາເຖິງເຈົ້າທັງຫລາຍ ບໍ່ແມ່ນເພາະພວກເຈົ້າບໍ່ຮູ້ຄວາມຈິງ, ແຕ່ເພາະເຈົ້າທັງຫລາຍຮູ້ແລ້ວ ແລະເພາະວ່າຄຳຕົວຂໍ້ໃດບໍ່ໄດ້ມາຈາກຄວາມຈິງ. ²²ແມ່ນໃຜເປັນຜູ້ເວົ້າຕົວຂໍ, ຄັນບໍ່ແມ່ນຜູ້ນັ້ນທີ່ປະຕິເສດວ່າພຣະເຢຊູບໍ່ແມ່ນພຣະຄຣິດ? ຜູ້ທີ່ປະຕິເສດພຣະບິດາກັບພຣະບຸດ: ຜູ້ນັ້ນແຫລະເປັນຜູ້ຕໍ່ສູ້ພຣະຄຣິດ ²³ຜູ້ໃດທີ່ປະຕິເສດພຣະບຸດ ຜູ້ນັ້ນກໍບໍ່ມີພຣະບິດາ; ຜູ້ໃດທີ່ຮັບຮູ້ພຣະບຸດ ຜູ້ນັ້ນກໍມີພຣະບິດາເໝືອນກັນ. ²⁴ຝ່າຍເຈົ້າທັງຫລາຍ, ຈົ່ງໃຫ້ຂໍ້ຄວາມທີ່ພວກເຈົ້າໄດ້ຍິນຕັ້ງແຕ່ຕົ້ນມານັ້ນຕັ້ງຢູ່ກັບພວກເຈົ້າ. ຖ້າຂໍ້ຄວາມທີ່ເຈົ້າທັງຫລາຍໄດ້ຍິນແຕ່ຕົ້ນມານັ້ນທາງຕັ້ງຢູ່ກັບພວກເຈົ້າ, ພວກເຈົ້າກໍຕັ້ງໝັ້ນຄົງຢູ່ໃນພຣະບຸດ ແລະໃນພຣະບິດາເໝືອນກັນ. ²⁵ນີ້ແຫລະ, ເປັນພຣະສັນຍາທີ່ພຣະອົງໄດ້ຊົງສັນຍາໄວ້ແກ່ເຮົາທັງຫລາຍ: ຄືຊີວິດອັນຕອດໄປເປັນນິດ.

ຄໍາສອນຜິດ(ປອມ) ແລະຄູສອນປອມມີຢູ່ທຸກແຫ່ງທີນ. ຫຼັກຄໍາສອນຂອງພວກເຂົາສາມາດແຕກຕ່າງກັນ, ແຕ່ພວກເຂົາປະຕິເສດຢ່າງແທ້ຈິງໂດຍທົ່ວໄປ. ພວກເຂົາບິດເບືອນ ແລະແມ້ກະທັ້ງປະຕິເສດສິ່ງທີ່ພຣະຄຳພີສອນພວກເຮົາກ່ຽວກັບອົງພຣະຄຣິດ. ພວກເຂົາອາດຈະສະແດງອອກໃຫ້ເຫັນການປະຕິເສດຂອງພວກເຂົາໃນວິທີການຕ່າງໆ: ພວກເຂົາບໍ່ເຊື່ອວ່າ ພຣະເຈົ້າພຣະບິດາ, ພຣະເຈົ້າພຣະບຸດ, ແລະພຣະເຈົ້າພຣະວິນຍານບໍ່ຮືສຸດ ຊຶ່ງເປັນອົງດຽວກັນ. ພວກເຂົາປາຖນາຢາກເພີ່ມເຕີມໃສ່ ຄໍາສອນກ່ຽວກັບອົງພຣະເຢຊູ. ພວກເຂົາປາຖນາຢາກຕັດອອກຈາກຄໍາສອນກ່ຽວກັບອົງພຣະເຢຊູ. ພວກເຂົາເຊື່ອວ່າອົງພຣະເຢຊູຊຶ່ງເປັນພຣະເຈົ້າເຕັມສ່ວນ(100%) ແຕ່ບໍ່ໄດ້ຊຶ່ງເປັນມະນຸດຈັກເທື່ອ. ພວກເຂົາເຊື່ອວ່າອົງພຣະເຢຊູເປັນມະນຸດ ແລະບໍ່ມີຫຍັງນອກເໜືອໄປກວ່ານັ້ນ.

ການປະຕິເສດ ພາກສ່ວນ ຫຼື ເຕັມສ່ວນ ຂອງຄວາມຈິງກ່ຽວກັບອົງພຣະເຢຊູ ແມ່ນການປະຕິເສດພຣະເຈົ້າພຣະບິດາ. ບໍ່ມີຜູ້ໃດສາມາດເວົ້າໄດ້ວ່າລາວຮັກແລະຕິດຕາມພຣະເຈົ້າ ໂດຍປາສຈາກຄວາມຮັກແລະການຕິດຕາມພຣະເຢຊູຄຣິດ. ພຣະເຢຊູພຣະອົງເອງໄດ້ເນັ້ນໜັກໃນຄວາມຈິງເຫຼົ່ານີ້:

- “ທຸກຄົນທີ່ໄດ້ຍິນໄດ້ຟັງ ແລະໄດ້ຮຽນຮູ້ຈາກພຣະເຈົ້າພຣະບິດາ ກໍ່ມາຫາເຮົາ” (ຍຣ 6:45)
- “ພຣະເຢຊູຊຶ່ງຕອບລາວວ່າ, “ເຮົານີ້ແຫລະ, ເປັນທາງນັ້ນ, ເປັນຄວາມຈິງ, ແລະ ເປັນຊີວິດ ບໍ່ມີຜູ້ໃດມາເຖິງພຣະບິດາໄດ້ນອກຈາກຈະມາຫາເຮົາ.” (ຍຣ 14:6)

ຕໍ່ມາໃນຈິດຫມາຍສະບັບນີ້, ໂຢຮັນໄດ້ບອກພວກເຮົາເຖິງວິທີທີ່ພວກເຮົາສາມາດແນມເບິ່ງການສອນທີ່ບໍ່ຖືກຕ້ອງ. ພວກເຮົາທົດສອບຄູສອນປອມເທິງຫຼັກຄວາມຈິງທີ່ອົງພຣະເຢຊູຊຶ່ງເປັນມະນຸດເຕັມສ່ວນ(100%) ແລະ ຊຶ່ງເປັນພຣະເຈົ້າເຕັມສ່ວນ(100%). ພຣະອົງໄດ້ຊຶ່ງເຊື່ອເຊີນພວກເຮົາໃຫ້ “ທົດສອບວິນຍານທັງຫຼາຍ” (1 ຍຣ 4:1). “...ຄືວິນຍານທັງປວງທີ່ຍອມຮັບຮູ້ວ່າພຣະເຢຊູຄຣິດໄດ້ສະເດັດລົງມາຮັບຊາດເປັນມະນຸດ ວິນຍານນັ້ນກໍ່ມາຈາກພຣະເຈົ້າ, ແຕ່ວິນຍານທັງປວງທີ່ບໍ່ຍອມຮັບຮູ້ພຣະເຢຊູ ວິນຍານນັ້ນກໍ່ບໍ່ໄດ້ມາຈາກພຣະເຈົ້າ. ວິນຍານນັ້ນແຫລະ, ເປັນວິນຍານຂອງຜູ້ຕໍ່ສູ້ພຣະຄຣິດ ຊຶ່ງເຈົ້າໄດ້ຍິນວ່າຈະມາ ແລະບັດນີ້ກໍ່ຢູ່ໃນໂລກແລ້ວ.” (1 ຍຣ 4:2-3)

ຄວາມຈິງຂອງອົງພຣະເຢຊູ ເປັນມະນຸດເຕັມສ່ວນ ແລະ ເປັນພຣະເຈົ້າເຕັມສ່ວນ ແມ່ນໃຈກາງຂອງຂ່າວປະເສີດແລະໃຈກາງຂອງຄວາມລອດພົ້ນ, ແລະພວກເຮົາຈຳເປັນຕ້ອງບໍ່ມອງຂ້າມສິ່ງນີ້ຈັກເທື່ອ. “ສິ່ງທີ່ທ່ານໄດ້ຍິນມາຕັ້ງ ແຕ່ເລີ້ມແລກຕ້ອງໃຫ້ຕິດຢູ່ກັບທ່ານຕລອດໄປ”.

ລະບຽບວິນຍອນໃດ ທີ່ໄດ້ຊ່ອຍທ່ານໃຫ້ຕັ້ງໝັ້ນຄົງ ຢູ່ໃນອົງພຣະເຢຊູຄຣິດ ?

3. 1 ໂຢຮັນ 2:26-29

²⁶ຂໍ້ຄວາມເຫລົ່ານີ້ເຮົາໄດ້ຊຽນມາເຖິງເຈົ້າທັງຫລາຍ ກ່ຽວເຖິງເຮືອງຄົນເຫລົ່ານັ້ນທີ່ຢາກໃຫ້ພວກເຮົາຫລົງໄປ. ²⁷ແຕ່ຝ່າຍເຈົ້າທັງຫລາຍ, ການຊຶ່ງທົດສິງທີ່ພວກເຮົາໄດ້ຮັບຈາກພຣະອົງນັ້ນ ກໍ່ຍັງຕັ້ງຢູ່ກັບພວກເຮົາ, ແລະພວກເຮົາບໍ່ຕ້ອງການໃຫ້ຜູ້ໃດອີກສອນ. ເພາະການຊຶ່ງທົດສິງຂອງພຣະອົງກຳລັງສັ່ງສອນພວກເຮົາເຖິງທຸກສິ່ງ ແລະເປັນຄວາມຈິງ ບໍ່ແມ່ນຄວາມຕົວະ; ການຊຶ່ງທົດສິງໄດ້ສອນເຈົ້າທັງຫລາຍຢ່າງໃດ ພວກເຮົາຈຶ່ງຕັ້ງໝັ້ນຄົງຢູ່ໃນພຣະອົງຢ່າງນັ້ນ. ²⁸ແລະບັດນີ້, ລູກນ້ອຍທັງຫລາຍເອີຍ, ຈຶ່ງຕັ້ງໝັ້ນຄົງຢູ່ໃນພຣະອົງ ເພື່ອວ່າ, ເມື່ອພຣະອົງຊຶ່ງປາກົດ ເຮົາທັງຫລາຍຈະໄດ້ມີໃຈກ້າ ແລະບໍ່ຫລົບໜ້າຈາກພຣະອົງດ້ວຍຄວາມລະອາຍເມື່ອ ພຣະອົງສະເດັດມາ. ²⁹ຖ້າເຈົ້າທັງຫລາຍຮູ້ວ່າພຣະອົງຊຶ່ງທ່ຽງທັມ, ພວກເຮົາກໍ່ຮູ້ໄດ້ວ່າ: ທຸກຄົນທີ່ປະຕິບັດຕາມຄວາມທ່ຽງທັມນັ້ນ ກໍ່ບັງເກີດມາຈາກພຣະອົງເໝືອນກັນ.

ບໍ່ມີຜູ້ໃດຢາກໃຫ້ຕົນເອງຖືກຫລອກລວງ; ຈາກນັ້ນອີກເທື່ອໜຶ່ງ, ນັ້ນແມ່ນສິ່ງທີ່ເຮັດໃຫ້ມັນຫຼອກລວງ. ຖ້າພວກເຮົາຮູ້ວ່າການຫຼອກລວງໄດ້ກຳລັງເກີດຂຶ້ນ, ພວກເຮົາຈະບໍ່ຖືກຫຼອກລວງ! (ສຳນຶກຕົນເອງໄດ້). ໂຢຮັນໄດ້ໃຫ້ຢາຮັກສາເພື່ອບ້ອງກັນ “ຄົນເຫຼົ່ານັ້ນທີ່ຢາກໃຫ້ພວກເຈົ້າຫລົງໄປ”. ຢາຮັກສາແມ່ນການເພິ່ງພາອາສັຍພຣະວິນຍານບໍລິສຸດຂອງພຣະເຈົ້າຜູ້ທີ່ຊົງອາສັຍຢູ່ໃນພວກເຮົາ. “ການຊົງທົດສົງທີ່ພວກເຈົ້າໄດ້ຮັບຈາກພຣະອົງນັ້ນ ກໍຍັງຕັ້ງຢູ່ກັບພວກເຈົ້າ”. ດ້ວຍເຫດວ່າການຊົງສະຖິດຢູ່ນຳຂອງພຣະອົງເອງ, ໂຢຮັນໄດ້ເວົ້າວ່າ, “ພວກເຈົ້າບໍ່ຕ້ອງການໃຫ້ຜູ້ໃດອີກສອນ”.

ອັດສາວິກໂຢຮັນບໍ່ໄດ້ໝາຍຄວາມວ່າຄຣູມະນຸດບໍ່ສຳຄັນ. ໃນຂະນະທີ່ເພິ່ນຂຽນເລື່ອງນີ້, ຕົວຢ່າງ, ລາວພວມກຳລັງສິດສອນຜູ້ອ່ານຂອງລາວ. ຢ່າງໃດກໍຕາມ, ໂຢຮັນໄດ້ເວົ້າວ່າພຣະວິນຍານບໍລິສຸດຂອງພຣະເຈົ້າອົງດຽວກັນທີ່ໄດ້ຊົງທົດສົງເພິ່ນ, ຊົງສັ່ງສອນເພິ່ນ, ແລະຊົງດົນບັນດານໃຈເພິ່ນໃຫ້ຂຽນພຣະຄຳເຫຼົ່ານີ້, ຊົງສະຖິດຢູ່ໃນທຸກຄົນທີ່ໄດ້ຮັບຄວາມພົ້ນແລ້ວ ເພື່ອຊົງຊ່ວຍເຮົາໃຫ້ເຫັນ(ເຂົ້າໃຈ)ຄວາມຈິງ. ເພື່ອໃຫ້ສອດຄ່ອງກັບສິ່ງທີ່ພຣະວິນຍານບໍລິສຸດຊົງເຮັດແລະສອນ, ພວກເຮົາຕ້ອງ “ຕັ້ງໝັ້ນຢູ່ໃນພຣະອົງ”.

ຄົນບາງກຸ່ມເຂົ້າຫາພຣະຄັມພິ ເໝືອນກັບບາງຄົນທີ່ຈຸ່ມຖົງຊາລົງໃສ່ຈອກນ້ຳຮ້ອນຄັ້ງແລ້ວຄັ້ງເລົ່າ(ເຂົ້າໆອອກໆ) ແທນທີ່ຈະປະແຊ່ໄວ້. ພວກເຮົາຕ້ອງຕັ້ງໝັ້ນຢູ່ໃນພຣະຄຳຂອງພຣະເຈົ້າແລະຢູ່ໃນພຣະວິນຍານບໍລິສຸດຂອງພຣະອົງ. ໃນຂະນະທີ່ຄຣູສອນປອມກຳລັງລະບາດ, ພວກເຮົາສາມາດເພິ່ງພາພຣະວິນຍານບໍລິສຸດຂອງພຣະເຈົ້າ ເພື່ອຊົງຊ່ວຍໃຫ້ພວກເຮົາຮູ້ວ່າແມ່ນຫຍັງເປັນສິ່ງທີ່ຖືກຕ້ອງ ແລະຊົງຊ່ວຍໃຫ້ພວກເຮົາເອົາຊະນະພະຍາມານ ເພື່ອຈະໄດ້ຊ່ວຍເຫຼືອຄົນອື່ນໃຫ້ເຮັດດັ່ງນັ້ນເໝືອນກັນ.

**ໂດຍວິທີໃດ ການຮູ້ຈັກວ່າ ອົງພຣະເຢຊູກຳລັງສະເດັດກັບຄົນມາ ໄດ້ໝູນໃຈທ່ານ
ແຕ່ທ້າທາຍທ່ານ ໃນການດຳເນີນຊີວິດໄປກັບພຣະອົງ ແຕ່ລະວັນ?**

ນຳໃຊ້ໃນຊີວິດ

- ພວກເຮົາຈຳເປັນຕ້ອງເພິ່ງພາພຣະວິນຍານບໍລິສຸດ ແລະຄວາມຈິງຂອງພຣະຄຳພຣະເຈົ້າເພື່ອເອົາຊະນະ ແລະຍືນຍູ່ຢ່າງເຂັ້ມແຂງ ຕໍ່ການປະເຊີນໜ້າກັບຄຣູສອນປອມ (ຄຳສອນປອມ). ຈົ່ງເລືອກເອົານຶ່ງໃນການປະຕິບັດຕໍ່ລົງໄປນີ້:
- **ອະທິຖານ.** ທູນຂໍຕໍ່ພຣະເຈົ້າໃຫ້ຊົງເປີດເຜີຍຄວາມຜິດບາງຢ່າງທີ່ທ່ານອາດຈະມີ. ທູນຂໍຕໍ່ພຣະວິນຍານບໍລິສຸດຂອງພຣະອົງຊົງເຮັດໃຫ້ແຈ່ມແຈ້ງ ໃນເມື່ອສັດຕູພະຍາຍາມເຮັດໃຫ້ທ່ານເຊື່ອໃນສິ່ງທີ່ບໍ່ເປັນຄວາມຈິງ.
 - **ສຶກສາດ້ວຍກັນ.** ອຸທິດຕົວທ່ານເອງໃນການສຶກສາພຣະຄຳພຣະເຈົ້າ. ຈົ່ງຢູ່ຖ້າມາກາງຄຣິສຕຽນອື່ນໆໃນກຸ່ມສຶກສາພຣະຄັມພິ. ທູນໃຈຊຶ່ງກັນແລະກັນໃນຂະນະທີ່ທ່ານເຕີບໃຫຍ່ຂຶ້ນ ໃນຄວາມຮູ້ຂອງທ່ານກ່ຽວກັບຄວາມຈິງ.
 - **ຄົ້ນຄວ້າ.** ຖ້າຫາກວ່າການສອນປອມຫຼືສາສນາໃດໆ “ເປັນໜ້າສົນໃຈ” ໃນຂົງເຂດທີ່ທ່ານອາສັຍຢູ່, ຈົ່ງສຶກສາຄົ້ນຄວ້າວິຈັຍ ແລະຮຽນຮູ້ບ່ອນທີ່ມັນແຕກຕ່າງຈາກຄວາມຈິງຂອງຂ່າວປະເສີດ ບ່ອນເລີ່ມຕົ້ນທີ່ດີແມ່ນຢູ່ໃນເວັບໄຊທ໌ ຄວາມຈິງ 4 ປະການ (www.4truth.net).

ປັດຈຸບັນນີ້, ມີຫລາຍວິທີທີ່ຈະນຳພາໃຫ້ພວກເຮົາເດີນທາງຜິດ: ເປັນດັ່ງນັ້ນຢູ່ສເມີ. ແຕ່ **ຄວາມຈິງ** ນັ້ນໝັ້ນຄົງບໍ່ມີປ່ຽນແປງ: **ພຣະນາມຂອງພຣະອົງນັ້ນຄື ພຣະເຢຊູ.** (ພຣະເຢຊູຊົງເປັນຄວາມຈິງ).

ອຸປຸກໂດຍ ລາວຊາວເທີນບັບຕິສລັມພັນ www.lsb.org ໂດຍ SSK